

# today 11 12

## Große Erwartungen *Big Expectations*



Interview mit Koelnmesse-Geschäftsführerin Katharina C. Hamma.  
An interview with Koelnmesse COO Katharina C. Hamma.

» Seite 2 » page 2

## Tipps für den Abend *What's on in Cologne*



Was Köln am Montag sonst noch alles zu bieten hat.  
Some tips on enjoying your time off in Cologne.

» Seite 28 » page 28

## Produktvorschau *Products in focus*



Ein erster Überblick über die kommenden Messehighlights.  
A first glimpse on upcoming highlights at IDS.

» Seite 34 » page 34

# Globale Leitmesse öffnet morgen *The world's leading dental fair opens tomorrow*

Über 120.000 Besucher für IDS in Köln erwartet *More than 120,000 visitors expected for IDS Cologne*



■ The development of CAD/CAM and implantology will continue to be the determining trends at the International Dental Show, that will open tomorrow here in Cologne. Besides these mega topics, the use of lasers in different fields of dentistry will be given particular attention, the organiser said.

According to latest figures, more than 2,000 dental manufacturers and distributors have registered for the event, which has been expanded by 5,000 sqm and now occupies another hall at the Koelnmesse fairground in Cologne. According

today » page 10

■ Die Entwicklung und Komplettierung computergestützter Prozessketten sowie die computergestützte Implantologie werden die Trends für die morgen startende Internationale Dental-Schau bestimmen. Zusätzlich werden laut Veranstalter fortgeschrittene Lasertechnologien für die Anwendung in den verschiedenen Disziplinen der Zahnmedizin im Fokus stehen. In praktisch allen Teildisziplinen der Zahnheilkunde werden Neuheiten zu finden sein.

Mehr als 2.000 Hersteller und Händler der Dentalbranche aus über 55 Ländern haben sich nach letzten

Schätzungen von Koelnmesse für die IDS 2013 registriert, deren Ausstellungsfläche nochmal um 5.000 m<sup>2</sup> erweitert wurde und damit eine weitere Ausstellungshalle der Koelnmesse voll belegt. Laut Katharina C. Hamma, Geschäftsführerin der Koelnmesse, ist ein Hauptgrund für die steigende Ausstellerzahl die starke Nachfrage bei ausländischen Firmen, die im Vergleich zur letzten IDS nochmal um 10 Prozent angestiegen ist. Inzwischen kommen fast zwei Drittel aller ausstellenden Firmen aus dem Ausland.

today » Seite 10





**DT STUDY CLUB**  
COURSES | DISCUSSIONS | TECHNOLOGY | MENTORING



Free entry



Dental Tribune Study Club | Hall 3.1 | Booth J010/L019

## IDS Speakers' Corner

### TUESDAY, MARCH 12

- 14:00 – 14:30 **Dan McOwen**  
CBCT/DVT 2013: Latest information, comparisons and purchasing guidelines
- 15:30 – 16:00 **Prof. Gianni Gaetta**  
Velscope—saving lives, not only teeth

### WEDNESDAY, MARCH 13

- 11:00 – 11:30 **Dr. Fay Goldstep**  
Predictable proactive periodontal treatment
- 15:30 – 16:00 **Michael Bauer, M.Sc.**  
The Use of Erbium lasers for Stimulation of Bone Growth Factors (PDGF)/Erbiumlasereinsatz zur Stimulierung der Knochenwachstumsfaktoren (PDGF)

### THURSDAY, MARCH 14

- 11:00 – 12:00 **Dr. Gianluca Gambarini**  
TF adaptive—a novel approach to canal instrumentation
- 12:00 – 12:30 **Dr. George Freedman**  
Cement free implants and long term maintenance

### FRIDAY, MARCH 15

- 11:00 – 11:30 **Dr. Henriette Lerner**  
DVT 2013: Neuigkeiten, Vergleiche und Tipps zur Entscheidungsfindung
- 16:00 – 16:30 **Dr. Derry Rogers**  
Introduction of new SDI products. Your Smile. Our Vision.

BECOME A FREE MEMBER AT [WWW.DTSTUDYCLUB.COM](http://WWW.DTSTUDYCLUB.COM)

AD

AD

AD